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Opening en vaststelling agenda  

De vergadering vindt digitaal plaats. Alle NCad-leden zijn aanwezig en de opvolger 

van de huidige algemeen secretaris neemt deel. De algemeen secretaris en drie 

leden van de staf zijn ook aanwezig.  

 

De voorzitter opent de vergadering en heet iedereen welkom in het bijzonder 

Michiel van Butselaar, die op 24 juli als algemeen secretaris zal starten. Hij stelt 

zich voor aan het NCad waarna een korte voorstelronde van de NCad-leden volgt.  

 

 

Mededelingen 

Mogelijk of schijnbaar conflicterende activiteiten en activiteiten van belang voor 

het NCad 

Roger Adan geeft aan een informatief gesprek te hebben over systematische 

reviews met een deskundige van de Universiteit Utrecht en een medewerker van 

ZonMw. 

 

Transitie advies stand van zaken 

 

a.  Evaluatie transitieadvies uit 2016 

 De verantwoordelijke NCad-leden geven een toelichting over de stand van 

zaken. Er is al een aantal experts geïnterviewd. Om een goed beeld te krijgen 

van wat er vanaf 2016 tot nu toe is gewijzigd naar aanleiding van de 

adviezen, vindt er momenteel nog een aantal interviews plaats. Daarbij 

worden tevens vragen gesteld in het kader van transformative governance. 

Deze filosofie zal nader worden toegelicht in de evaluatie.  

 Het NCad zal net zoals bij het transitie advies uit 2016 ook bij dit advies de 

balans tussen ambitie en realisme borgen. Indien de interviews spoedig 

kunnen worden gepland en er voldoende tijd is voor een analyse van de 

resultaten zal in de NCad-vergadering van september het concept rapport 

worden gedeeld.  

b. Verkennend onderzoek naar motieven en drijfveren bij methodologische 

keuzes.  

Het NCad heeft een conceptrapportage van dit onderzoek ontvangen. Het 

verantwoordelijke NCad-lid geeft aan dat afgelopen week de 

begeleidingscommissie, waar ook het RIVM zitting in heeft, een overleg heeft 

gehad met het onderzoeksbureau om zaken zoals het theoretisch kader, de 

verdiepende interviews en de conclusies nader te bespreken. Vanuit het NCad 
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wordt aangegeven dat de geschetste problematiek herkenbaar is en deze 

rapportage als basis kan dienen voor vervolgonderzoek. Er wordt door de 

NCad-leden een aantal punten genoemd die nog door het onderzoeksbureau 

bekeken dienen te worden. Nadat ook het RIVM zijn  

inbreng kan geven, zal de finale versie van de rapportage worden voorzien 

van een oplegnotitie en aangeboden worden aan de minister.  

c. Onderzoek naar stakeholders 

Het onderzoek naar de potentiële invloed van lobby van verschillende 

stakeholders in de EU is afgerond. Het verantwoordelijke NCad-lid licht de 

resultaten van het onderzoek toe en bespreekt de beperkingen die 

gerelateerd zijn aan de methodiek en ook helder worden benoemd in de 

rapportage. De data zijn in de huidige vorm niet rijp voor publicatie. De data 

zullen worden geverifieerd door een onafhankelijke onderzoeker. Na de 

verificatie zal het NCad beoordelen hoe de data gebruikt kunnen worden voor 

het transitieadvies.  

d. Invulling vervolg transitieadvies en betrokkenheid veld 

Het vervolg op het transitie advies uit 2016 bestaat uit deeladviezen en 

deelonderwerpen. Een eerste advies zal bestaan uit de evaluatie van de 

adviezen uit 2016. Daarnaast zal het verkennend onderzoek naar motieven 

en drijfveren bij methodologische keuzes worden gepubliceerd. De 

verantwoordelijke NCad leden zullen in de volgende vergadering terugkomen 

met een plan voor de invulling van de volgende deeladviezen waarvan de 

publicatie gepland is voor 2024. Bij de totstandkoming van de verschillende 

onderdelen zal het NCad het betreffende veld nauw betrekken. De 

verantwoordelijke NCad-leden bekijken nog op welke wijze het veld zal 

worden gevraagd haar inbreng te leveren.   

 

 

Mededelingen 

Code of Practice (CoP) Dieren in Voorraad gedood. 

Een lid van de staf geeft een toelichting. Er is contact geweest met het Instantie 

voor Dierenwelzijn Platform (IvD-Platform) waar dit onderwerp momenteel onder 

de aandacht is. De CoP dient in ieder geval aan te sluiten bij de herziene 

handreiking.  

 

Aangehouden en aangenomen moties 

De algemeen secretaris geeft een toelichting op de moties die zijn aangenomen  

en de onderwerpen die in de Tweede Kamer aan de orde zijn gekomen. Hij geeft 

aan wat dat eventueel betekent voor het NCad. Het NCad zal waarschijnlijk om 

advies worden gevraagd voor de motie over systematic review (Motie van het lid 

Wassenberg c.s. over het beter implementeren van de structurele toepass ing van 

systematic reviews; Kamerstuk 32 336, nr. 145) en de Tweede Kamer wil 

geïnformeerd worden over de evaluatie transitie naar proefdiervrije innovatie. 

Ook is er een motie aangehouden over een afbouwpad en beprijzing van het 

gebruik van proefdieren (Motie van het lid Thijssen c.s. over meer druk en 

noodzaak voor de sector creëren; Kamerstuk 32 336, nr. 148). Het ministerie van 

Landbouw, Natuur en Visserij (LNV) schrijft hierover een brief aan de Tweede 

Kamer om toe te lichten wat al dan niet mogelijk is (Toezegging gedaan tijdens 

het commissiedebat en tweeminutendebat, over dierproeven en de transitie naar 

proefdiervrije innovatie plaatsgevonden; Kamerstuk 32 336, nr. 150) 
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Rondetafelgesprek met dierenwelzijnsorganisaties 

Afgelopen maandag heeft het rondetafelgesprek met de 

dierenwelzijnsorganisaties plaatsgevonden. Daarbij waren de voorzitter en een lid 

van de staf aanwezig. De voorzitter geeft aan dat het een prettig overleg is 

geweest, waarbij iedere organisaties haar punten kon inbrengen en er met elkaar 

van gedachten gewisseld kon worden. 

 

Harry Blom Beraad (HBB) 

Het NCad-lid dat het HBB heeft voorgezeten geeft een korte terugblik en 

impressie. Het onderwerp betrof cumulatief ongerief. Men kon het HBB zowel live 

als digitaal volgen. De digitale deelnemers konden niet deelnemen aan de 

discussie. Het was de eerste bijeenkomst op locatie sinds Covid en ook deze keer 

was de opkomst hoog. Er waren veel IvD-ers aanwezig en de oproep om ook 

andere disciplines te benaderen bij de inschatting van ongerief werd breed 

gedragen.   

 

 

Actielijst 

Er zijn geen punten op de actielijst ter discussie gesteld.  

 

 

Verslag vorige vergadering 

Het verslag wordt na een enkele redactionele wijziging goedgekeurd. 

 

 

W.v.t.t.k. 

Een NCad-lid deelt het volgende mede: 

- De Europese Commissie zal uiterlijk 25 juli bekend maken of ze iets doet 

met het zogeheten Europees burgerinitiatief waarin om een totaalverbod 

op dierproeven wordt gevraagd. De initiatiefnemers, een netwerk van 

dierenrechtenorganisaties, vragen de commissie om stapsgewijs een 

einde te maken aan elke vorm van dierproeven. 

- In een door ECHA georganiseerde workshop over New approach 

methodologies (NAMs) werd door diens directeur aangegeven dat zij de 

ontwikkeling van nieuwe methodologieën ter vervanging van dierproeven 

ondersteunen en dat ze willen bijdragen aan toekomstige EU-regelgeving 

voor chemicaliën die niet gebaseerd is op dierproeven. 


